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TALÁLGATÁSOK 
H Bár a p á l y á z a t m é g m e g sem jelent, a városban már h ó n a p o k óta találgatják, ki 

lehet a z új s z í n i g a z g a t ó . A z aspiránsok között tartják s z á m o n H e r c z e g Tamást, 
a szabadtéri helyettes vezetőjét, Nagy L á s z l ó t , a s z í n h á z marketingigazgatóját , 
aki a nyolcvanas években m á r irányította a szegedi teátrumot. Felmerült a győ-
ri s z í n h á z volt igazgatójának. Korcsmáros Györgynek, valamint a z előző s z o l -
noki színidirektornak, S z i k o r a J á n o s n a k a neve is. Botka L á s z l ó h a t á r o z o t t a n 
cáfolta a s z ó b e s z é d e t , amely szerint felkérte volna Gyüdi S á n d o r t , a Szegedi 
S z i m f o n i k u s Z e n e k a r i g a z g a t ó - k a r n a g y á t f ő i g a z g a t ó n a k : - E z n e m így m ű k ö d i k , 
p á l y á z a t i eljárással v á l a s z t u n k színidirektort. Mindenesetre nagyot csalódnék, 
ha Gyüdi Sándor nem nyújtana be p á l y á z a t o t - árulta el a polgármester. 

- Fiatalosan gondolkodom, 
könnyen tanulok, nem vagyok 
szellemi trotli, de lehetnek olyan 
egészségügyi gondjaim, amelyek 
nem terhelhetők rá egy közel 
négyszáz alkalmazottat foglal-
koztató óriási intézményre. Úgy 
érzem, fiatalabbnak, rugalma-
sabbnak, energikusabbnak kell 
lennie az igazgatónak egy olyan 
komplex munkavégzéshez, amit 
a színház megkíván. 

Székhelyi szerint a jövőben 
olyan sokoldalúan felkészült in-
tendánsnak kellene vezetnie a 
szegedi színházat, aki átlátja az 
egész szakmát és az intézményt, 
nagyszerű organizátor, kiépített 
kapcsolatrendszerrel és jó kom-
munikációs készséggel rendelke-
zik, okos, nem kapkodó, nem te-
kintélyelvű, nem fiskális szemlé-
letű, de nem is túlzottan „lila". 

A jelenlegi direktor határozat-
lan idejű színészi és rendezői 
munkaszerződéssel is rendelke-
zik, így abban bízik, ilyen minő-
ségben folytathatja majd a pályá-
ját Szegeden. 

- Elismerés, hála és köszönet 
jár Székhelyi Józsefnek az elmúlt 
évekért. Nehéz helyzetben vette 
át a színház igazgatását, amely 
azóta is kiegyensúlyozottan mű-
ködik. Bejelentése is felelősség-
teljes, nagyszerű emberi döntés, 
nem volt még példa arra Szege-
den, hogy egy színházigazgatói 
ciklus ilyen tisztességesen érjen 
véget. Székhelyi József az elmúlt 
években valódi szegedivé vált, 
akinek a város a legfontosabb, ez 

tükröződik mostani döntésében 
is - hangsúlyozta Botka László. 
A polgármester úgy véli, a szín-
ház főigazgatói feladata elsősor-
ban művészetszervezés és mene-
dzselés, de azt is fontosnak tart-
ja, hogy olyan személy legyen az 
új direktor, aki mögött elismert, 
kétségbevonhatatlan művészi 
teljesítmény is van. 

- Nem hiszek abban, hogy egy 
tisztán menedzseri feladatokat el-

látó szakember alkalmas lenne er-
re a feladatra. Nehéz olyan egyéni-
séget találni, aki kiváló szervező, 
jól tudja menedzselni az óriási gé-
pezetként működő intézmény 
munkáját, be tudja kapcsolni a 
színházat a hazai és az európai 
kulturális vérkeringésbe, ugyan-
akkor művészi teljesítményével 
Szegednek és a város kultúrájának 
is szimbolikus arca - véli Botka, 
aki szerint a színházigazgatói pá-
lyázat nem politikai ügy, a pályá-

zók közül szakmai alapon választ 
majd a közgyűlés. - Már a pályá-
zati kiírásban világossá tettük: a 
próza, az opera és a balett fejlődé-
sét is biztosítania kell az új főigaz-
gatónak. Alapvető elvárás, hogy a 
szegedi kulturális kínálat értékeit 
megtartsuk, bővítsük, versenyké-
pessé tegyük. A 21. század Euró-
pájában a legeladhatóbb érték a 
kultúra, ugyanakkor azt is lát-
nunk kell: óriási a verseny. 

HOLLÓSI ZSOLT 

A MENETREND 
H | A pályázati felhívás hamarosan megjelenik a Kulturális Közlönyben, majd 

azt követően lapunkban is. A határidő lejárta után a kulturális bizottság 
véleményezi a beérkezett pályázatokat, a szakmai bizottság javaslatát is 
figyelembe véve a pályázók meghallgatása után tesz javaslatot a közgyű-
lésnek az új főigazgató megbízására. Botka László szerint valószínűleg f e b -
ruárban választja meg a közgyűlés a z új direktort, aki április 2 6 - á n léphet 
hivatalba. A Színházi Társaság kérésére 4 év 3 hónapig tart a z új igazgatói 
ciklus, mert így sokkal szerencsésebb időpontban, két évad között, 2 0 1 2 . 
július 3 1 - é n lehet a következő váltás. 

Jutalmazták a városi 
cégvezetőket 
Folytatás az 1 . oldalról 

Boros Gyula, a Szegedi Ifjúsági 
Ház Nonprofit Kft. ügyvezetője 
és Kozári József, a Szint Kft. veze-
tője jutalomként az alapbére 38 
százalékát, Susártyi Tamás, a 
Szeged Pólus Nonprofit Kft. igaz-
gatója a megbízási díja 36 száza-
lékát, Kojedzinszky Richárd, a 
Ritek Zrt. vezetője és Hódi Lajos, 
a Szegedi Testamentum Kft. 
igazgatója pedig az alapbére 12 
százalékát kapta jutalmul. 

A cégvezetők 2007-es teljesít-
ményét jövő tavasszal újra érté-
keli a közgyűlés. Ekkor egészít-
heti ki a testület az igazgatók ju-
talmát 100 százalékra. 

Szerettük volna megtudni, 
mennyi a cégvezetők alapdíjazá-
sa, hogy ki tudjuk számolni a ju-
talom nagyságát, de Molnár 
László, az önkormányzat város-
üzemeltetési irodájának vezetője 
elmondta: nem adhatják ki, 
mennyit keres egy városi cég ve-
zetője, mert az adatvédelmi tör-
vény szerint ez nem közérdekű 
adat. 

- Ahogy a cégvezetők díjazását, 
úgy jutalmát is - az objektív ösz-
szemérhetöség miatt - alapvető-
en a gazdasági társaság vagyona, 
a nettó árbevétele és a dolgozók 
létszáma alapján határozzák 

meg. Ez alapján arányosítják a 
béreket is. A közgyűlés négy ka-
tegóriát állapított meg. Az első, a 
legmagasabb kategóriában - ide 
tartozik az SZKT, az IKV és Sze-
gedi Környezetgazdálkodási Kft. 
- bruttó 393 ezer, a negyedik, a 
legalacsonyabb kategóriában pe-
dig - ide csak a Városi Televízió 
Szeged tartozik - 247 ezer forint 
a mindenkori vezető alapbére -
mondta Molnár László. A köz-
bülső kategóriába tartozó cégek 
vezetőinek díjazásáról nem adott 
információt az irodavezető. 

Az arányosítás szerint máso-
dik kategóriába tartozó Szegedi 
Fürdő, a Szeged Pólus, a Vásár és 
Piac, valamint a Szegedi Szabad-
téri Játékok ügyvezetője bruttó 
350, a harmadik kategóriába tar-
tozó Szegedi Ifjúsági Ház, Város-
kép, Szint, a Ritek és Szegedi 
Testamentum Kft. vezetője pedig 
300 ezer forint körül kereshet. 

Lapunk számítása szerint a 
gazdasági társaságok igazgatóit 
bruttó 400 ezer és 1,9 millió fo-
rint közötti összeggel jutalmazta 
az önkormányzat. 

Tudni kell, hogy az alapbéren 
felül az igazgatóknak járhat költ-
ségtérítés (autó- és telefonhasz-
nálat, ruhapénz) és más egyéb 
juttatás az önkormányzattal kö-
tött megállapodás alapján. 

Vissza a Démászhoz 
Vásárhely visszatért a Démász-
hoz, a régi áramszolgáltató 
ugyanis kedvezőbb feltételekkel 
vállalta a városi intézmények 
áramellátását, mint az E.ON. 

A vásárhelyi önkormányzat köz-
beszerzési eljárást ír ki az áram-
szállításra - erről döntettek a leg-
utóbbi közgyűlésen a képviselők. 
Ez annyit tesz, hogy a város veze-
tése így ki tudja választani azt az 
energiakereskedőt, amelyik a 
legkedvezőbb feltételekkel bizto-
sítja az áramot. 

Erre most azért van szükség, 
mert egy törvény szerint 2008. 
január elsejétől minden három 
fázisú, 25 ampernál nagyobb tel-
jesítményű, de nem lakossági fo-
gyasztók csak a szabadpiacról 
szerezhetik be az elektromos ára-
mot. Ebbe a kategóriába tartoz-
nak a kisebb vállalkozások is. 

A közgyűlés még 2005 tavaszán 
döntött arról, hogy kilép a liberali-
zált villamosenergia-piacra. Az 
akkori pályázat győztese az E.ON 
Energiakereskedő Kft. lett, szem-
ben az addig versenytárs nélkül te-
vékenykedő Démász Rt.-vei. 

Az áramot az önkormányzat 
2006 februárja óta vásárolja a sza-
badpiacról, s nem csupán a saját 
intézményeinek, hanem a közvi-
lágítást is így oldják meg. Ráadá-
sul az utóbbinál mérőberendezé-
seket szereltek fel, így a tényleges 
fogyasztás után kell fizetni. 

- Tavaly így mintegy 35 millió 
forintnyi megtakarítást sikerült 
elérni az olcsóbb árammal, illet-
ve a korszerűsített közvilágítás-
sal. Most azonban újból vissza-
tértek a Démászhoz, mert a leg-
utóbbi pályázatra az tette a leg-
kedvezőbb ajánlatot. 

K.T. 

Székhelyi József a jövőben csak játszani és rendezni szeretne 

A szegedi színidirektor 
nem pályázik újra 

Folytatás az 1. oldalról 

Pótfotózás 
Ma délután 2 órától 5 óráig pót-
babafotózást tartunk Szegeden, 
a Pulz utcai fátékdzsungelben. 
November 5-e óta több száz 
csöppséget kaptunk lencsevégre 
megyeszerte. Szépségverse-
nyünk „kis modelljei" a Délma-
gyarország és a Délvilág 2007-es 
babaalbumában szerepelnek 
majd. 

KERESZTFÉLÉVES 
KÉPZÉSEK 
Holnapig lehet jelentkezni a 
Szegedi Tudományegyetem négy 
karán, a bölcsészettudományi, a 
gazdaságtudományi, a Juhász 
Gyula pedagógusképző és a 
mérnöki karon 2008 februárjában 
induló keresztféléves képzésekre. 
Kizárólag az őszi eljárásban 
érvényes, felülnyomással ellátott 
jelentkezési lapokkal lehet 
felvételizni, az eljárás díja 9 ezer 
forint. Az induló képzésekről 
információ a www.felvi.hu 
honlapon. 

OSSKÓ JUDIT KÖNYV-
ÉS DVD-BEMUTATÓJA 
Osskó Judit Prima Primissima- és 
Ybl-díjas építész, a magyar 
televízió főmunkatársa mutatja be 
Unokáink is látni fogják című új 
könyvét és DVD-jét holnap 16 órai 
kezdettel a SZAB-székházban. A 
házigazda Nóvák István DLA, 
Szeged volt főépítésze. 

A szegedi Kígyó gyógyszertárban végezték az ország legtöbb vércukorszintmérését 

Szűrés - rendelő helyett a patikában 
gyógyszerészi gondozás szegedi 
kialakításában. Ez a fogalom 
Nyugat-Európában és az 
USA-ban hosszú ideje ismert. A 
lényege, hogy olyan egészségügyi 
szolgáltatásokat, amelyekhez 
nem feltétlenül kell orvos, a pati-
kus is elvégez. 

A patikavezető szerint a gyógy-
szerészek jelenlegi képzésénél 
több szaktudásra nincs is szük-
ség egy szűrővizsgálat elvégzésé-
hez és értékeléséhez, hiszen azt 
maga a páciens is megtehetné 
otthon. A műszerek viszont drá-
gák, nem mindenki vehet magá-
nak. Diagnózist nem állítanak 
föl a gyógyszerészek, mert az az 
orvos feladata - hangsúlyozta 
Zolnay Kriszta. Egyfajta „előszű-
rést" végeznek, és háziorvoshoz 
küldik, akinek valamelyik értéke 
kritikus. Akinek csak kicsivel 
rosszabb a kívánatosnál, azt ma-
guk is képesek ellátni hasznos 
egészségügyi, életmódbeli taná-
csokkal - esetleg gyógyhatású ké-
szítményt ajánlanak neki. 

A Kígyó patikában jelenleg vér-
nyomás-, vércukor-, vérzsír-, ko-
leszterin- és testtömegindex-, 
testzsírindex-, testsúly-, testma-
gasságmérésre és arcbőr-diag-
nosztikára van lehetőségük a pá-
cienseknek, akik - a gyógyszertár 
vezetője szerint - élnek is a szol-
gáltatással. Ezt jelzi, hogy az or-

szág patikái közül a szegedi Kí-
gyóban mérnek a legtöbbször 
vércukorszintet. A vezető szerint 
a patikai szűrésekkel csökkent-
hető a háziorvosok leterheltsége, 
a páciensek pedig nem várakoz-
nak órákat orvosi várótermek-
ben, és a vizitdíjat is megússzák. 
Náluk legalábbis csak a tesztcsík 
árát kell megtéríteni a páciens-
nek. 

- A gyógyszerészi gondozás a 
jövő. Minél több egészségügyi 
szolgáltatást kell bevinni a pati-
kákba, mert így sokkal nagyobb 
kört lehet elérni és megszűrni, 
mint az orvosi rendelőkben. Ez-
zel számos probléma még időben 
felismerhető, megelőzhető lenne 
- hangsúlyozta a gyógyszertár ve-
zetője. 

T. R. 

RÁKSZŰRÉS - FÉRFIAKNAK 
Ingyenes P S A - s z ű r é s t t a r t a n a k 
férfiaknak n o v e m b e r 1 6 - á n , pén-
teken délután 2-től a Kígyó patiká-
ban. Egy csepp vérből állapítják 
meg, hogy a páciens p r o s z t a t á j á -
val v a n - e valamilyen egészségügyi 
probléma. P r o s z t a t a r á k és - m e g -
nagyobbodás egyaránt felismer-
hető e z z e l a teszttel. Bár évente 
1 4 0 0 hazai férfi hal m e g p r o s z t a -
t a r á k b a n , a z 0 E P nem f i n a n s z í -
r o z z a e z t a szűrést . 

Egyre több szegedi patikában végeznek már most is szűrővizs-
gálatokat. A patikus szerint a gyógyszerészi gondozáshoz nincs 
szükség plusztudásra, csak a műszerekre. A páciensek viszont 
megspórolják a vizitdíjat, és nem kell órákat várniuk a rendelőben 
- így többen jutnak el vizsgálatra. 

Prevenciós alapot hozott létre a 
minap ncgy hazai egészségpénz-
tár azzal a céllal, hogy erre pá-
lyázva szerezhessenek pénzt a 
patikák szűrővizsgálatokhoz 
szükséges műszerekre. Ilyen 

vizsgálatok azonban már most is 
folynak egyes gyógyszertárak-
ban, sőt - a többletszolgáltatás-
tól versenyelőnyt remélve - fo-
lyamatosan bővül ezen patikák 
száma. 

- Három évvel ezelőtt még egé-
szen más volt a helyzet. A gyógy-
szerészkamara és az ÁNTSZ ha-
tározatban tiltotta meg, hogy 
szűrést végezzünk, pedig csak 
vérnyomásmérésről volt szó. Az-
tán másfél-két éve megtört a jég, 
és engedélyt kaptunk a szűrések-
re - mondta el Zolnay Kriszta, a 
szegedi Kígyó patika vezetője. A 
gyógyszertár akkoriban úttörő 
szerepet vállalt az úgynevezett 
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